
La candidata de CiU a l’Al-
caldia vilanovina, Neus Llo-
veras, està convençuda que la 
victòria d’Artur Mas ajudarà 
la seva candidatura. Ho argu-
menta en aquesta entrevista 
concedida al DIARI.

–Com creu que hau-
ria de ser el pressupost 
d’aquest any electoral?

–Quan tens molts recur-
sos, és relativament fàcil fer 
un pressupost. És quan tens 
pocs diners que cal posar-hi 
imaginació. El pressupost 
d’aquest any ha de ser molt 
restrictiu, molt auster. Fa 
molts anys que estem di-
ent que l’Ajuntament s’està 
endeutant massa i ara hem 
arribat a un punt que no po-
dem demanar més préstecs 
perquè estem al capdamunt 
d’endeutament. I s’ha de bai-
xar com sigui. Ara el que cal 
és tenir molt clares les prio-
ritats, més que mai. En els 
últims anys això no s’ha tin-
gut clar ni s’han controlat al 
detall les despeses. Crec que 
l’organització municipal dei-
xa molt a desitjar, hi ha molt 
a fer perquè sigui eficient 
i realment es puguin reta-
llar despeses. Això no passa 
només per reduir en paper 
i llapis. L’Albert Sanabra ha 
fet una bona feina en retallar 
despesa ostentosa, però s’ha 
d’anar molt més enllà. Amb 
retallar les compres, no n’hi 
ha prou, s’ha de millorar l’or-
ganització.

–I vostè creu que això 
no s’ha fet.

–No s’ha arribat a aquest 
punt, l’Albert s’ha quedat en 
el primer, en treure millors 
preus als proveïdors, en eli-
minar despeses superficials. 
Però ara toca el segon pas, 
que és millorar l’organitza-
ció. Amb la gent que tens, fer 
més coses, aprofitar al mà-
xim la plantilla. Quan jo dic 
aquestes coses, sembla que 
vagi contra els funcionaris, 
que digui que no treballen 

municació entre la direcció 
política i el funcionariat, i 
que cada departament és un 
món. Això fa que el clima la-
boral no sigui el bo. 

–Els anys que vénen 
continuaran essent de res-
tricció pressupostària?

–Pel que fa a inversions, 
no arribaran tants diners 
com els últims anys. A la 
ciutat ens ha anat molt bé, 
però el conjunt de l’Estat ha 
destinat molts diners a això i 
ja no pot invertir més perquè 
gairebé està en fallida. 

–Està d’acord que s’in-
crementin les partides 
d’ajuts socials de l’Ajun-
tament enguany?

–Totalment d’acord. 
Aquestes partides no es po-
den reduir ara de cap mane-
ra. És indispensable ajudar 
aquestes persones que te-
nen problemes per menjar 
o per mantenir l’habitatge, 
però caldrà, com deia abans, 
molta imaginació per portar 
a terme accions que no costin 
diners i serveixin per ajudar 
la iniciativa privada a reacti-
var l’economia. Les adminis-
tracions estan arruïnades. 
Qui ens ha de treure de la 
crisi? La iniciativa privada. 
Ajudem-los des de l’Admi-
nistració.

–I com es pot fer això 
des de l’Administració 
local? 

–Donant molt més suport 

a les empreses. Com el DIA-
RI deia la setmana passada, 
l’atur no baixa a la comarca, 
encara es destrueix ocupa-
ció. Una de les assignatures 
suspeses pel tripartit durant 
els últims tres anys ha estat 
la promoció econòmica. Es 
poden fer coses per sentir-
nos més a gust amb el nostre 
entorn, però l’Ajuntament 
havia de moure’s, fer les co-
ses fàcils a les empreses. Ni 
ha sortit a vendre ni ha anat 
a buscar inversions a fora. No 
ha fet pràcticament res per 
reactivar l’activitat econò-
mica de la ciutat. Això és el 
que serà imprescindible els 
pròxims anys.

–Però si cal destinar 
més recursos a la promo-
ció econòmica, augmen-
tar els ajuts socials i man-
tenir els serveis, d’on s’ha 
de retallar?

–En promoció, més que 
incrementar, el que cal és 
aprofitar bé els recursos. 
L’Ajuntament té recursos per 
comunicar, hi ha moltes per-
sones molt ben preparades 
al departament de Comuni-
cació. I s’haurien de dedicar 
a la promoció de la ciutat, 
no a la promoció de l’acció 
de govern. Ja hi ha altres 
mitjans per explicar això. 
A l’Ajuntament hi ha força 
recursos que, ben destinats, 
poden aportar molt més del 
que aporten ara. 

ver-hi alguns ajuntaments 
que destaquen per això, com 
Sant Cugat, que s’ha volgut 
gestionar amb mètodes em-
presarials i ha tingut uns 
resultats impressionants.  
No ens podem permetre una 
administració que ens costa 
molts diners. 

–Un canvi d’aquesta 
magnitud provocaria re-
sistències? És factible fer-
ho en una Administració 
pública?

–Fàcil no és. Crec que a 
l’Ajuntament de Vilanova te-
nim molt guanyat perquè els 
sindicats estan oberts a par-
lar. Cal entrar en un diàleg 
que sigui beneficiós per a les 
dues parts. Qui va a treballar 
no té ganes d’estar tot el dia 
fent una feina que no li agra-
da. Només aconseguint que 
la gent treballi a gust, l’eficà-
cia augmenta. Ni es tracta de 
fer més hores ni de treballar 
amb més pressió. Això pas-
sa per entrevistes personals 
amb tothom, veure les seves 
qualitats personals, que ca-
dascú estigui al lloc que con-
vé. El que desmotiva molt els 
funcionaris, i això a l’Ajun-
tament de Vilanova ha pas-
sat, és veure que la direcció 
política no els té en compte, 
que es prenen decisions auto-
ritàriament. Aquí hi ha molt 
a fer. El clima laboral no és 
l’òptim. La percepció general 
és que hi ha una manca de co-

21 de gener del 2011DIARI DE VILANOVA

bé, i no és veritat. Una perso-
na que no fa la feina que faria 
millor, que no està motivada, 
que no està ben dirigida, no 
està satisfeta. S’ha de buscar 
que els treballadors facin la 
feina que volen fer i que se 
sentin satisfets, que treballin 
a gust. Això farà estalviar 
molts més costos. Amb les 
persones que tenim es poden 
fer moltes més coses.

–Vol dir que els funcio-
naris hauran de treballar 
més?

–No, hauran de treballar 
millor. La gestió de recursos 
humans ha canviat mol-
tíssim en els últims anys, a 
l’empresa privada es consi-
dera avui que els seus millors 
actius són les persones. L’Ad-
ministració encara no ho ha 
descobert. Comencen a ha-

–Vostè va dir, des-
prés de la victòria 
a les eleccions al 
Parlament, que creia 
que podien superar 
aquest resultat a les 
municipals. Encara 
ho continua creient?
–Vaig tenir un atac d’eu-
fòria (riu). Era una exa-
geració. Però sí que és 
cert que hem trencat un 
sostre, persones que mai 
no ens havien votat ara 
ho han fet. I ara és més 
fàcil que facin el pas de 
votar CiU. Les eleccions 
al Parlament han estat 
un moment molt especi-
al. Però el canvi que s’ha 
produït ens beneficiarà, 
la gent confia que CiU 
pot aportar la il·lusió 
que ara fa falta. Esperem 
demostrar-ho ara també 
a les municipals.

–Però  aquesta 
voluntat de canvi 
que es donava clara-
ment al conjunt de 
Catalunya, vostè la 
veu a Vilanova?

–Crec que en els pro-
pers mesos aconseguirem 
crear aquesta sensació a 
Vilanova. A Vilanova, 
s’hi viu molt bé, l’entorn 
és molt agradable, però 
quan la situació econò-
mica és la que és, i hi ha 
vicis i maneres de fer del 
tripartit que continuen. 
Molta gent apostarà per 
un canvi. 

–L’alcalde Elena és 
un adversari difícil. 
Serà complicat gua-
nyar-lo, no?

–Les persones són 
intel·ligents i sabran 
valorar que no és impor-
tant que qui dirigeix sigui 
simpàtic i conegui molta 
gent, sinó que cal que sà-
piga dirigir l’Ajuntament 
per tal que funcioni bé. I 
en aquest sentit som la 
millor alternativa.


